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Medborgarförslag gällande betande får i 
Tantolunden 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att Tantolunden förses med betande får. Detta skulle enligt 
förslagsställaren medföra många fördelar för staden och dess 
invånare och vara i linje med Stockholms ambition att vara en grön 
och hållbar stad. I medborgarförslaget anges vidare att det finns en 
ideell förening som är beredd och angelägen om att ta hand om 
fåren. Förening har omfattande erfarenhet av djurhållning och är 
engagerad i att främja hållbara jordbruksmetoder.  
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att tillföra Tantolunden ett nytt och spännande inslag som bland 
annat kan bidra till att öka den biologiska mångfalden. 
 
Förvaltningen ser flera utmaningar med förslaget att införa fårbete i 
Tantolunden. Bland annat skulle de delar av parken där fåren ska 
beta stängslas in och en infrastruktur byggas upp i form av 
vindskydd till fåren och tillförsel av vatten. Vintertid måste fåren 
härbärgeras på annan plats där de ska utfodras. 
 
För att sköta och underhålla stadsdelsområdets parker och 
grönområden behöver förvaltningen använda tillgängliga medel på 
bästa möjliga resurseffektiva sätt. Införandet av fårbeting i 
Tantolunden skulle enligt förvaltningen innebära ökade kostnader 
samt även innebära betydande tillkommande arbetsinsatser även om 
en förening, vilket anges i förslaget, skulle kunna ta hand om fåren.  

Handläggare
Mats Christenson
Telefon: 08-50812201

Till
Södermalms stadsdelsnämnd 
24 augusti 2023

Södermalms stadsdelsförvaltning
Avdelningen för stadsmiljö

Tjänsteutlåtande
Dnr SÖD 2023/177
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Beträffande att bidra till att ökad den biologiska mångfalden i 
Tantolunden så kan detta uppnås på andra sätt än genom fårbetning, 
exempelvis genom att gräsytor inte slås och att tillföra växlighet 
som attraherar pollinerare. Förvaltningen kommer under 2023 
inleda arbetet med att ta fram en naturvårdsplan för Tantolunden 
som bland annat syftar till att långsiktigt öka den biologiska 
mångfalden i parken. 
 
Förvaltningen vill även nämna att djurhållning med får finns inom 
stadsdelsområdet. Detta inom parklekens verksamhet i Stora 
Blecktornsparken. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att Tantolunden förses med betande får. Stadsdelsnämnden 
beslutade vid nämndsammanträdet den 27 april 2023 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att Tantolunden förses med betande 
får. Detta skulle enligt förslagsställaren medföra många fördelar för 
staden och dess invånare och vara i linje med Stockholms ambition 
att vara en grön och hållbar stad. 
 
I medborgarförslaget anges att det finns en ideell förening som är 
beredd och angelägen om att ta hand om fåren. Förening har 
omfattande erfarenhet av djurhållning och är engagerad i att främja 
hållbara jordbruksmetoder. I förslaget anges vidare att föreningen 
kommer att säkerställa att fåren får det bra och kommer även att 
erbjuda utbildningsmöjligheter för allmänheten.  
 
I medborgarförslaget beskrivs flera fördelar med att låta får beta i 
Tantolunden. Får erbjuder bland annat naturlig skötsel av gräsytor 
vilket minskar behovet av kemiska gödselmedel och gräsklippare. 
Dessutom skulle närvaron av får i Tantolunden skapa en unik och 
tilltalande attraktion för besökare vilket skulle utveckla staden som 
en destination för naturälskare. Får i parken skulle även erbjuda 
möjlighet för barn och vuxna att lära sig om jordbruk och 
djurhållning vilket skulle främja ökad uppskattning för naturen och 
uppmuntra människor att ta ett aktivt ansvar för att bevara miljön. 
 
I medborgarförslaget anges slutligen att införandet av fårbetning i 
Tantolunden skulle bidra till stadens övergripande mål att skapa fler 
grönområden och främja en hälsosam, utomhuslivsstil för dess 
invånare. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 14 augusti 2023. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att tillföra Tantolunden ett nytt och spännande inslag som bland 
annat kan bidra till ökad biologisk mångfald.  
 
Förvaltningen ser flera utmaningar med förslaget att införa fårbete i 
Tantolunden. Bland annat skulle de delar av parken där fåren ska 
beta stängslas in och en infrastruktur bygga upp i form av 
vindskydd till fåren och tillförsel av vatten. Vintertid måste fåren 
härbärgeras på annan plats där de ska utfodras. 
 
För att sköta och underhålla stadsdelsområdets parker och 
grönområden behöver förvaltningen använda tillgängliga medel på 
bästa möjliga resurseffektiva sätt. Införandet av fårbeting i 
Tantolunden skulle enligt förvaltningen innebära ökade kostnader 
samt även innebära betydande tillkommande arbetsinsatser även om 
en förening, vilket anges i förslaget, skulle kunna ta hand om fåren.  
 
Beträffande att bidra till att ökad den biologiska mångfalden i 
Tantolunden så kan detta uppnås på andra sätt än genom fårbetning, 
exempelvis genom att gräsytor inte slås och att tillföra växlighet 
som attraherar pollinerare. Förvaltningen kommer under 2023 
inleda arbetet med att ta fram en naturvårdsplan för Tantolunden 
som bland annat syftar till att långsiktigt öka den biologiska 
mångfalden i parken. 
 
Förvaltningen vill även nämna att djurhållning med får finns inom 
stadsdelsområdet. Detta inom parklekens verksamhet i Stora 
Blecktornsparken.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
 
Alexandra Wynn  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 
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Bilaga 
Medborgarförslaget. 
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